

TUESDAY, NOVEMBER 27, 1984

(2)

The Standing Committee on Labour, Manpower and Immigration met at 3:34 o'clock p.m., this day, the Vice-Chairman, Mr. Dantzer, presiding.

Members of the Committee present: Mr. Blackburn (*Jonquière*), Ms. Copps, Messrs. Dantzer, Duguay, Edwards, Guilbault (*Drummond*), Heap, Hudon, Nystrom and Witer.

Alternates present: Messrs. Dingwall, Gravel, Jourdenais, Mrs. Martin, Mrs. Pépin, Messrs. Peterson and Price.

Other Member present: Mrs. Finestone.

In attendance: From the Library of Parliament: Mr. Kevin Kerr and Mrs. Margaret Young, Researchers.

Appearing: The Honourable Flora MacDonald, Minister of Employment and Immigration.

The Committee proceeded to the consideration of its Order of Reference dated November 7, 1984 relating to Supplementary Estimates (B), 1984-85.

The Vice-Chairman presented the First Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure, which read as follows:

Your Sub-committee on Agenda and Procedure met on Thursday, November 22, 1984 and agreed to recommend that the Committee invite the Minister of Labour to appear on Votes 1b, 5b, 10b and 21b under the heading LABOUR; and that the Committee also invite the Minister of Employment and Immigration to appear on Votes 1b, 5b, 10b, 15b, 20b and 35b under the heading EMPLOYMENT AND IMMIGRATION. Depending on the availability of the ministers, your Sub-committee recommends that one meeting be scheduled with each of the ministers on either of the following dates: Tuesday, November 27, 1984 at 3:30 o'clock p.m. or Thursday, November 29, 1984 at 9:30 o'clock a.m.

Mr. Guilbault (*Drummond*) moved,—That the First Report of the Sub-committee on Agenda and Procedure be concurred in.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

The Vice-Chairman called Votes 1b, 5b, 10b, 15b, 20b and 35b under EMPLOYMENT AND IMMIGRATION.

The Minister made a statement and answered questions.

At 5:34 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

LE MARDI 27 NOVEMBRE 1984

(2)

Le Comité permanent du travail, de la main-d'oeuvre et de l'immigration se réunit, ce jour à 15h34, sous la présidence de M. Dantzer, vice-président.

Membres du Comité présents: M. Blackburn (*Jonquière*), M^{me} Copps, MM. Dantzer, Duguay, Edwards, Guilbault (*Drummond*), Heap, Hudon, Nystrom, Witer.

Substituts présents: MM. Dingwall, Gravel, Jourdenais, M^{me} Martin, M^{me} Pépin, MM. Peterson, Price.

Autre député présent: M^{me} Finestone.

Aussi présents: De la Bibliothèque du Parlement: M. Kevin Kerr et M^{me} Margaret Young, chargés de recherche.

Comparaît: L'honorable Flora MacDonald, ministre de l'Emploi et de l'Immigration.

Le Comité procède à l'examen de son ordre de renvoi du 7 novembre 1984 touchant le Budget des dépenses supplémentaire (B), relatif à l'année 1984-1985.

Le vice-président présente le Premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure que voici :

Votre Sous-comité du programme et de la procédure se réunit le jeudi 22 novembre 1984 et il convient de recommander que le Comité invite le ministre du Travail à comparaître relativement aux crédits 1b, 5b, 10b et 21b inscrits sous la rubrique TRAVAIL; et que le Comité invite également le ministre de l'Emploi et de l'Immigration à comparaître relativement aux crédits 1b, 5b, 10b, 15b, 20b et 35b inscrits sous la rubrique EMPLOI ET IMMIGRATION. A condition que les Ministres puissent se libérer, votre Sous-comité recommande de se réunir avec chacun des ministres, à l'une ou l'autre des dates suivantes: Le mardi 27 novembre 1984 à 15h30, ou le jeudi 29 novembre 1984 à 9h30.

M. Guilbault (*Drummond*) propose,—Que le Premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure soit adopté.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

Le vice-président met en délibération les crédits 1b, 5b, 10b, 15b, 20b et 35b inscrits sous la rubrique EMPLOI ET IMMIGRATION.

Le Ministre fait une déclaration et répond aux questions.

A 17 h 34, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

Michael Lukyniuk

Clerk of the Committee